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B e r e t n i n g  . 

fra udvalget angående 홢 S " 

forslag t i l  f o l k e t i n g s b e s l u t n i n g  a n g å e n d e  m i d l e r t i d i g t  s top  for  u d s t e d e l s e  

a f  a r b e j d s t i l l a d e l s e  t i l  g æ s t e a r b e j d e r e  [åf  F i n n  C h r i s t e n s e n  m .  fl.]. 

(Afgivet den 3. september 1971). 

'Udvalget har behandlet forslaget i en 
række møder og hår herunder haft samråd 
med arbejdsministeren. 

Arbejdsministeren, ministeren for kultu- 
relle anliggender og socialministeren har 

besvaret skriftlige spørgsmål fra udvalget. 
To af disse svar optrykkes som bilag til 
beretningen. 

Udvalget har ikke kunnet tilendebringe 
sit arbejde inden folketingsårets slutning. 

P. Ù. v. 

, 홢 홢 , ; Erling Dinesen, I 
I 홢 formand. ; .' 

220 , Udvalgenes betænkninger m. m. 
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Bilag. , 

Spørgsmål 1: 
Vil arbejdsministeren tage et initiativ til 

at informere gæstearbejdere om danske for- 
hold, inden de rejser hjemmefra? Vil man 
kræve radio og TV inddraget i oplysnings- 
arbejdet for de gæstearbejdere, der allerede 
er kommet til Danmark? 

Svar: 
Socialministeriet har oplyst følgende: 
홢Ärbejds- og socialministeriernes publi- 

kationsafdeling har udarbejdet en fremmed- 
arbejderpjece på 8 sprog, som står til rådig- 
hed for, offentlige myndigheder her i landet. 
Pjecen er desuden udsendt til de danske 
ambassader i gæstearbejdernes hjemland og 
udleveres til alle, der er interesseret i at få 
den. 

Der er nogen tvivl om, hvorvidt radio og 홢 
TV bør inddrages i oplysningsarbejdet for 
de gæstearbejdere, der allerede er kommet 
til landet. Socialministeriet vil imidlertid, 
hvis det ønskes, henlede kulturministerens 
opmærksomhed på dette spørgsmål." 

Spørgsmål 2: 
Under henvisning til arbejdsministerens 

svar på spørgsmål 1 bedes det af ministeren 

for kulturelle anliggender oplyst, hvorvidt 
et initiativ til gennemførelse af sådanne ud- 
sendelser kan forventss fremmet. 

* Svar: 홢' °;!-" - ;홢 - 
År.bQj.dsminis,tereii, har til udvalgets spørgs- 

mål I om, hvorvidt man vil kræve radio og 
TV inddraget i oplysningsarbejdet for de 
gæstearbejdere, der allerede er kommet til 
Danmark, svaret, at socialministeriet har 
oplyst, at der er nogen tvivl om, hvorvidt 
radio og TV bør inddrages i dette oplys- 
ningsarbejde. 

Under henvisning hertil har udvalget ud- 
bedt sig en udtalelse fra mig om, hvorvidt 
et initiativ til sådanne udsendelser kan for- 
ventes fremmet. 

I denne anledning kan jeg meddele, at 
det er Danmarks radios opfattelse, at tiden 
endnu ikke er moden til sådanne udsendel- 
ser, men at det ikke vil være udelukket, at 
Danmarks radio på længere sigt må ind- 
drages i oplysningsarbejdet for gæstearbej- 
derne. 

Jeg kan tilføje, at jeg er af den opfattelse, 
at den stigende tilgang af gæstearbejdere 
gør det naturligt, at Danmarks radios virk- 
somhed også omfatter dette arbejde. 
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B e r e t n i n g  

fra udvalget angående 

fors lag t i l  f o l k e t i n g s b e s l u t n i n g  o m  n e d l æ g g e l s e  a f  h j e m m e  v æ r  n e t  

[af  M o r t e n  L a n g e  m.f l . ] .  

(Afgivet den 3. september 1971). 

Udvalget har under behandlingen af for- 
slaget fået besvaret en række skriftlige 
spørgsmål, det har stillet til forsyarsmini- 

steren, men har ikke kunnet tilendebringe 
sit arbejde inden folketingsårets slutning. 

P. U. V. 

Morten Lange, 
formand. 


